
POGOVOR Z ELO ZUPANČIČ

Ne zmoremo vseh bremen
Delo socialnega delavca v

občini Center ni lahko, in ko
smo se pogovarjali z Elo Zu-
pančič, direktorico Centra za
socialno delo, o njihovem de-
lu, je bila zaskrbljena.

» Več kot 10 odstotkov je ob-
čanov, ki so že presegli šest-
deseto leto življenja in med
njimi je vedno več takšnih, ki
potrebujejo našo pomoč. To
so še generacije gospodinj in
obrtnikov z obrtniškim zava-
rovanjem, katerih dohodki ne
zadoščajo za življenje. Razen
tega je tudi pritisk na domove
upokojencev pri nas znatno
večji kot v drugih občinah.«

- Domsko oskrbo bi lahko
za silo nadomeščali tudi z do-
bro organizirano nego na do-
mu. Kje smo s to službo?

»Skoraj capljamo na mestu,
ker je to draga zadeva. Krajev-
ne skupnosti si pomagajo s
sosedsko pomočjo, vendar to
ni tisto pravo, za kar bomo
morali bolj poskrbeti. Nalogo
smo si zastavili za srednjeroč-
ni program socialnega
skrbstva.«

- Mladi, torej, bežijo iz za-
starelih, vlažnih in temnih
stanovanj...

»Vanje pa se vseljujejo naj-

večkrat ljudje z nezaposleni-
mi ženami in otroki, kar vse
pritiska na naša vrata.

- V kakšni obliki?
»V številnejših zahtevkih

po družbeno-denarni pomoči
in po rejništvu. Iz naše občine
imamo kar što otrok v rejni-
ških družinah, kar je veliko,
zlasti iz razlogov, da je vse
manj družin, ki so pripravlje-
ne sprejeti rejence. Vseljene
družine namreč niso vedno
tudi urejene družine, ki bi
znale ali ki bi bile zmožne pra-
vilno skrbeti za svoje otroke.«

- Kaj vas še posebej žuli?

»Mladostniki, ki zaidejo na
stran poti. Zavodi so običajno
prenatrpani in za novince je
malo prostora. To je eno, dru-
go pa je, da jih imamo nekaj
dobesedno na cesti, ker niso
pripravljeni sodelovati pri
svoji resocializaciji. Tako jih
skušamo reševati, kakor ve-
mo in znamo.«

- Stabilizaciji se skušate
prilagajati, kjer se da. Koga pa
bo letos posebej udarila?

»Prizadela je našo zimsko
pomoč, ki bo znatno okrnje-
na. Lani smo jo delili med vse
občane, ki so prejemali mini-
malno pokojnino z varstve-
nim dodatkom vred. Vseh
skupaj je bilo okrog 500, med-
tem ko bo letos denarja le za
okrog 200 kandidatov za ozi-
mnico in kurjavo. To bo hu-
do,« je rekla zaskrbljeno, še
zlasti, ker bo letošnja ozimni-
ca, da ne govorimo o kurjavi,
dražja kot lansko leto.

- Ker je mesto staro in
struktura prebivalstva takš-
na, da zahteva veliko social-
nega dela in denarja, najbrž
tudi vaša blagajna ni zvr-
hana.«

»Kaj zvrhana! Kar naprej jo
strgamo kot mazivo za potico,
in zgodilo se je celo, da smo

ostali praznih rok! Odvisni
smo od pomoči ostalih ljub-
ljanskih občin, ker prispevki
za socialno skrbstvo ne zado-
ščajo.«

Občine Bežigrad, Šiška in
Moste-Polje nimajo takšnih
težav, v Centru pa so se tako
zaostrile, da sta morala posre-
dovati izvršni svet občine in
mestna SZDL, da so se obči-
ne spomnile svojih obvezno-
sti. Tako je, če nekdo pozabi
ali pravočasno ne izpolni svo-
jih dolžnosti... Malo je manj-
kalo pa Center avgusta ne bi
mogel izplačati ne rejnic ne
družbeno-denarnih pomoči.

Na koncu smo Elo Zupan-
čič pobarali še o njihovem so-
delovanju s krajevnimi skup-
nostmi, pri čemer je poudari-
la, da so ena redkih ustanov,
ki je priporočilo vzela resno.

»Za vsako krajevno skup-
nost smo zadolžili po eno so-
cialno delavko, da se natanko
seznani z vsemi ustanovami,
od šol do mladinskih klubov
in družbenopolitičnih organi-
zacij v kraju, in tako dodobra
zabeleži vse težave v krajevni
skupnosti. Mislim, da je to ze-
lo dobro za uspešnejše delo
našega Centra.«

A. P. Adamič


